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WILLEMSTAD - Onlangs 
heeft de heer Leo Regals, 
schrijver van kinderboeken, 
zijn laatste literaire werk 
overhandigd aan de gedepu- 
teerde voor Onderwijs en 

Kultuur, ing. Willy Franco. 
„Het gaat hier om het kin- 
derboekje E KAS PISA DI 

SHON POKO POKO, (HET 
ZWARE HUIS VAN HEER 
LANGZAAM) dat in vier 

talen verscheen: Papiaments, 
Nederlands, Engels en Spaans. 
Een juweel van een boekje 

voor jeugdige kinderen, De 

Amigoe 

hM 

illustratie die van een hoog 

gehalte is, is van Wob Sijts- 
ma. Bij die gelegenheid heeft 

Leo Regals tevens een exem- 

plaar ‘van Diana Lebacs’ 
PA DATU TA KONTA aan 
de bewindsman overhandigd. 

KOMPA DATU is een verha- 
lenbundel die door Leo Re- 

gals js heruitgegeven van wege 
de grote vraag ernaar. Het 

boekje was gedurende twee 

jaren niet te verkrijgen. 

Op de foto het moment 
waarop een exemplaar wordt 
aangeboden aan de gedepu- 

sede, de heer Willy Franco. 
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ATM-directeur Nobert Hendrikse: 

Plan Bonaire-studio 
ruim twee jaar oud 

WILLEMSTAD — Het plan 
van een productie- studio op 
Bonaire is al op 5 november 

1981 ingediend bij het be- 
stuurscollege van dat eiland. 
Daar is door de Antilliaanse 

Televisie Maatschappij 
(ATM) aan meegewerkt, zo- 
dat van een lichtzinnig om- 
gaan met de belangen van de 

Bonaireaanse tv-kijkers geen 
sprake is. Aldus vanochtend 

de heer Norberte Hendrikse 
reagerend op een Amigoe- ar- 
tikel van vrijdag die mede 
was gebaseerd op verklarin- 
gen van de heer Norwin 

«Nochi» Willem. 
Hendrikse vindt dat een ver- 

klaring van hem in een verkeer- 

de context wordt geplaatst. Hij 
heeft indertijd laten weten dat 
bij de oprichting van TeleCura- 
cao ruim twintig jaar geleden 

niet voorzien was in een rei- 

kwijdte toten met Bonaire. Daar 
zijn de faciliteiten toen niet op 
aangekocht en ook in de stukken 

is daar geen rekening mee ge- 
houden. Daarmee wil niet ge- 

zegd zijn dat de ATM Bonaire 
niet wil voorzien van tv- 

programma’s. 

Juist in het kader daarvan en 

om Bonaire meer kans te bieden 

op eigen producties heeft de heer 
Hendrikse zelf in 1981 een pro- 

ject ingediend bij het Bonaire- 

aanse BC voor de opzet van een 
produetie-studio. Daaraan was 

meegewerkt doorde heer Mussce 

van Radio Nederland Werel- 
domroep. Gesproken wasoverde 
mogelijkheid on: de RNWO de 

service over de studio te laten 

doen. Ook de financiering heb- 

ben Hendrikse en Massee onder- 
meer besproken met de Sticusa. 

Toen die lieten weten daarvoor 
geen fondsen te hebben, is gesug- 

gereerd het via de Nederlandse 

ontwikkelingstondsen voor Bo- 
naire te laten gaan. Het initia- 

tief daartoe zou dan wel door het 
BC genomen moeten worden. 

Ook is het doorgesproken met de 
Cede- Antiyas, die het ook niet 

vond passen in haar projecthulp. 

Van problemen met de uitzen- 

ding van Bonarreaanse bijdra- 

gen is evenmin sprake. Het kan 
de ATM niet verweten worden 

dat de apparatuur,zoals came- 
ra’s en dergelijke, enige tijd de- 
fect was. Nu die verholpen zijn, 
wordt ook regelmatig Bonaire- 
nieuws gebracht als divur rets 

van wordt aangedrasen 
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ONTWIKKELINGSSAMENWERKING 
(van onze medewerker) 

Bij het laatste parlementaire bezoek is wederom sterk de aandacht 
gevestigd op het projekt van het ziekenhuis op St. Eustatius. Men 

heeft voor vier miljoen een gebouw neergezet met de bedoeling het 
als ziekenhuis te gebruiken. Nu het waar is blijkt dat het niet vol- 
doet voor het gestelde doel en ook dat het dak lekt als een zeef. 
De argeloze lezer zou kunnen denken dat dit de eerste keer is dat 
er iets mis gaat- met een projekt van ontwikkelingshulp maar dat 

is zeker niet het geval. Het komt vrij algemeen voor dat de zaken 
niet gaan zoals het zou moeten. 

Door de enorme inflatie van 
de laatste jaren is het bedrag 
waar het hier om gaat erg fors. 
Voor de rest is het een ver- 
haal dat geheel past in de wijze 
waaron de zaken gaan bij de zo- 
genaamde ontwik kelingssa- 
menwerking. Reeds veertien jaar 
geleden hebben de Statenleden 
drs. MacWilliam en Rigaud uit- 
drukkelijk gesteld dat geen en- 

kel ontwikkelingsprojekt ter 
hand mocht worden genomen 

zonder een akkoordverklaring 
van het Bestuurscollege van het 

betrokken eiland. De bedoeling 

hiervan was dat het Bestuurscol- 
lege zou kunnen nagaan of het 
projekt paste in de totaalplan- 
nen van het eiland en zou kun- 

nen zorgen voor de exploitatie- 

kosten voor het gebouw. 

RUINES 

Er zijn op Curacao heel wat 
moderne ruines gebouwd door 

de Nederlandse Ontwikkelings 
hulp doordat men __ voor 
partikuliere instellingen _ge- 
bouwen verzorgde zonder dat 

de betrokkenen in staat waren 

het gebouw te exploiteren en on- 

derhouden. Het meest in het 
oog lopende geval was dat 

van de Casa Sindical aan de 

Nieuwe Haven. Minister Bakker 

deed indertijd de gezamenlijke 

vakbonden van Curacao een 

prachtig gebouw cadeau onder 
voorwaarden waar deze bon- 

den niet aan konden voldoen. 

Maar het gebouw was er al! 
Het was geheel buiten de Rege- 

ring-Petrona en het Bestuurs- 
college van Curacao om ge- 
regeld door Bakker zelf. 

Aan de voorwaarde dat het 

door alle vakbonden moest 

worden gebruiktkon zowiezo niet 
worden voldaan. Maar men be- 

schikte evenmin over middelen 
voor de exploitatie en voor klein 

onderhoud. Het gevolg was dat 
men het gebouw moest gaan 

gebruiken als een feestzaal om 
‚aan inkomsten te komen en dat 

het na een jaar of tien geheel 
uitgeleefd was en men opnieuw 
bij Nederland moest aankloppen 

om het gebouw een face-lifting 

te geven en het weer bruikbaar 

te maken. Men heeft toen een 

gedeelte van het gebouw aan de 

overheid verhuurd als kantoor- 
gebouw. Dit alles was natuur- 

lijk niet in overeenstemming mel 
het oorspronkelijk doel. Men 

had de zaak te groots opgezet 

voor de middelen die de 

betrokken vakbonden konden 

opbrengen. 

BUURTCENTRA 

Er zijn op verschillende 
plaatsen op Curagao buurtcen- 
tra gebouwd maar de federatie 

van buurtcentra beschikte niet 
over genoeg geld om deze centra 

te exploiteren en de gebouwen 
te onderhouden. Naast de Kerk 

van Brievengat kan men er een 

zien die geheel voldoet als mo- 
derne ruine. Aan eén van de klei 
nere baaien op Banda Abao is 
een gebouw neergezet dat nooit 

gebruikt is behalve door de gei- 

ten. De opmerking van Mevrouw 

Jabaaij dat men het gebouw op 

St. Eustatius gewoon aan de gei- 

ten kan geven is daarom dan ook 

helemaal niet origineel. Het is 
het voortzetten van het beleid 

bij de ontwikkelingshulp. 
Nu gaan de diverse Kilands- 

besturen niet helemaal vrij uit. 

Zij hebben geen projekten 

afgewezen maar hebben evenmin 
voor alle projekten gelden be- 

schikbaar gesteld voor de exploi- 

tatie. - Het probleem waarvoor 
beide Statenleden waarschuwden 

werd „niet onderkend. De parti- 
14 â : 

kulieren die op deze gebie- 

den werkzaam zijn bewegen zich 
ief . 

meestal op grensgebied van over- 

heidszorg. Omdat er niets ge- 

gebeurt gaan burgers iets enta- 

meren. In de praktijk echter be- 

schikken zij niet over voldoende 
middelen zodat van de goede 

bedoelingen niet veel terecht 

komt. 
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In tegenstelling tot dit soort 
projekten waar de ontwikkelings. 
samenwerking geheel mislukt is 
staat het werk van de Sticusa en 
de zes CultureleCentraop de 
Antillen. In 1949 werd op Cu- 
racao het Cultureel Centrum Cu- 
ragao opgericht onder andere op 

initiatief van Cola Debrot, Leo 
Lashley en Fifi Römer. Daarmee 
ontstond een vorm van 

samenwerking die _ bijzonder 
goed _gefunktioneerd heeft, 

Op Aruba werd het Cultureel 
Centrum Aruba opgericht waar- 

van de heer Jan H. Beaujon eerst 

secretaris en later voorzitter 

was. Men moet bedenken dat bij 

de overdracht van de departe- 
menten van het Land aan de Ei- 
landgebieden een dertig jaar 
terug bij het Departement van 
Onderwijs alleen de Openbare 
Leeszalen en Bibliotheken te ma- 
ken hadden met kultuur. Het 
spreekt vanzelf dat het kultureel 
beleid reeds toen in eerste 

instantie een zaak van de eilands- 
besturen werd. Maar er was niets 

en men heeft er heel lang ook 

niets aan gedaan. 

In 1960 besloot het Land het 
Bureau voor Cultuur en Opvoe- 

ding op te richten. Dit bureau 
waar drs. René Römer de leiding 
in handen kreeg heeft altijd 
een bestaan op het scherp van 
het zwaard geleid omdat de am b- 

tenaren bij alles wat zij deden 

bedachten dat zij zich op het 

gebied van de Hilandsbesturen 
gingen bewegen. De Minister 

voor Cultuur richtte allereerst 
een Raad voor Culturele Zaken 
op waarin _ hij _ personen 
benoemde die tevens in de be- 

sturen zaten van de Culturele 

Centra. Mr. Isaac C. Debrot en 

ook Minister Ernesto Petronia 

geloofden in een hechte samen- 
werking tussen het Land en de 
Culturele Centra. Zij wilden de 

zaak _ coördineren maar zij 

wensten geen staatskultuur in te 

stellen. 

ADVIESRAAD 
Met de twee afdelingen van 

de Culturele Raad als “stepping: 

stone’ besloot Debrot het op- 
richten van een Adviesraad voor 
Culturele Samenwerking tussen 
de Landen van het Koninkrijk 

CeeS verder PS 
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voor te stellen. Dit voorstel 

viel zowel bij de heer Morpurgo 

in Suriname als bij Mr. Jo Cals 

in Nederland in zeer goede aar- 

de. Deze Adviesraad voor de 

drie regeringen werd een feit. 

Zij heeft sindsdien ieder jaar 

tweemaal vergaderd. Nederland 

benoemde hele zware leden, ex- 

ministers en voormalige kamer- 

leden in de Nederlandse Sektie, 

De Adviesraad heeft een groot 

aantal projekten op alle eilanden 

van de Antillen kunnen realise- 

ren. Als deze Adviesraad een 

aanbeveling gaf dan kwamen van 

Nederlandse zijde de nodige be- 

dragen op tafel. De projekten 

zijn allemaal met sukses be- 

kroond. 

Maar de meeste mensen in de 

Antillen kennen hun jongste 

geschiedenis heel slecht. Ambte- 

naren adviseurs van de regering 

lezen soms de dossiers niet die 

op de verschillende _over- 
heidskantoren liggen. 

Gedurende het parlemen- 
tair bezoek van 1978 hebben een 

aantal Antillianen ten huize van 

Dr. Jaap van Soest aan vijf Ka 

merleden gezegd dat de Sticusa 

en de Culturele Centra gevoeg- 

lijk konden worden opgehe- 

ven. Er ontstond een campagne 

tegen de Culturele Centra 

zowel op Curacao als op Aruba. 

Door de vele kritiek die dikwijls 

niet beantwoord werd van de 
zijde van de centra is het idee 
ontstaan dat iedereen van me- 
ning is dat de gang van zaken bij 

de centra verkeerd is en dat er 
een andere vorm moest worden 
gezocht voor de Culturele Sa- 
menwerking op Cultureel gebied. 

Het vorig jaar werd iedereen in 

de Antillen opgeschrikt door 

een motie van mevrouw Jabaaij 

waarin zijn voorstelde de Sticu- 

sa op te heffen. De Kamer stem- 

de vóór deze motie. In de An- 

tillen vroeg men zich af hoe de 

Kamer zulk een besluit kon ne- 

men om een instelling die al 33 

jaar nuttig werk deed op te hef- 

fen zonder overleg met de 

Eilandsraden op de eilanden en 

met het Parlement van de 

Antillen. Wij hopen in een 

volgend artikel terug te komen 

op dit gegeven en een beeld te 

geven van hetgeen « sinds de 

motie-Jabaaij gebeurde. 

mr me 

Voor betere relaties en informatie 

Surinaams-Antilliaans 

tijdschrift ’”Tamarinde”’ 
WILLEMSTAD — In Nederland 
heeft een landelijk tijdschrift 
“Tamarinde, van Antillianen en 

Surinamers voor iedereen” het 

leven gezien. Het is in dat blad 

niet de bedoeling om een al heer- 

sende rivaliteit tussen Surina- 

mers en Antillianen verder aan 

te wakkeren, zodat artikelen 

van zo’n karakter geweigerd 
worden. Voor de rest staat de re- 
dactie van het blad open voor bij- 

dragen van alle kanten voor dit 
blad. 

Volgenseen verklaring van de 
redactie hebben Surinamers en 

Antillianen elkaar nodig. De 
verhoudingen die tussen beide 

bevolkingsgroepen bestaan wor- 

den vaak door de media 
beïnvloed. Daarom wil Tamarin- 
de proberen te bewerkstelligen 
dat zowel Surinamers als Antil- 
lianen zich positief presenteren 
maar tevens de voor hun leven- 
somstandigheden van belang 
zijnde ontwikkelingen in de Ne- 
derlandse, de Antilliaanse en de 

Surinaamse samenleving tijdig 
signaleren. 

Dit driemaandelijkse blad 

De Beurs 
sa 

gen, een lezing houden over: 

TA 

UNIVERSITEIT VAN DE 
NEDERLANDSE ANTILLEN 

Uilnodiging 
ZESDE DR. CHARLES DE LA TRY ELLIS 

LEZINGENCYCLUS 

Op donderdag 9 februari 1984 om 20.30 (precies) zal 

Prof. mr. W.C.L. van der Grinten, hoogleraar in het Bur- 

gerlijk recht aan de Katholieke Universiteit te Nijme- 

“BEROEPSAANSPRAKELIJKHEID VAN MEDICI 

Aula van de Universiteit van de Nederlandse Plaats: 
Antillen 
Jan Noorduynweg 111 

Tijd. 20.30 

Belangstellenden zijn van harte welkom. 

heeft net de tweede editie op de 
markt gebracht en kost in Ne- 
derland 3,95. Er staat in de 
laatste editie een vraaggesprek 
met de Antilliaanse medisch 
specialist dr Statius van Eps, 
over zwarte boksers in Neder- 
land, schoonheidsverzorging, 
over de acteur Eddy Murphy, 
over de drogiste Telma Cambrid- 
ge, over salsa-en reggae- muziek 
en een aankondiging van artike- 

len over het Caribisch carnaval. 
De verantwoordelijke redac- 

teur is Ronald Goedhart. Redac- 
tie- medewerkers zijn Frans Bri- 

githa, Shirley Wooding, Elvis 

Goedhart, Jeroen Wardenaar, 

Paul Slomp, Yvette Moniz, Ra- 
bin Gangadin, Lies Knappert, 
Mac Umizuma, Marcel Weltak, 
Ruben Cinemaat, Mindred 

Mungroop, Karin Revos en 
Sandra Mungroop. Fotografieen 
layout zijn het werk van Ronald 
Goedhart en Frans Brigitha Pro- 
ducties, terwijl bij de montage 
Lies Knappert meehelpt. Het 
blad wordt uitgegeven door Asu- 
media. Het adres is Postbus 
61228, 1005 HE, Amsterdam. 

Dinsdag 7 februari 1984 
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OPTREDEN 
CLAUDIO MUSKUS 

WILLEMSTAD - Op 18 febru- 
ari as za: de bekende Vene- 
zolaanse zanger Claudio Mus- 
kus met het Curacao Camerata 

optreden in de Fortkerk. 

Uitgevoerd worden o.a. Dover 
Beach’ van Samuel Barber en 

’Mourning Scene’ van Ned 

Rorem. 

Claudie Muskus werd in Ca- 

racas geboren. 

Voor zijn professionel oplei 
ding bezocht hu net ‘Frinitv 

Coliege of Musie in Londen, 
waar hij in jul 197% werd 

uitgenodigd om de rol van 
Figaro, in de opera Le Nozze 
de Figaro’, van Wolfgang Ama- 

deus Mozart, voor zijn rekening 

te nemen. 
In oktober 1980 zong hij, op 
uitnodiging van de Choral So- 
ciety of the Rochester Cathe- 
dral als solist in het oratorium 
Messiah’ van Georg Friedrich 

Handel, o.l.v. Barry Ferguson, 
in december volgde de ver 

erend: _uitnedigms voor a: 
hoofdrol Martin wm de eigentino 

se opers 'Wna: mer, ive be 
van de Tsrechisen: Kemponis. 

Bonuslav Martinu. 
Ir zin. geboortestac Caraca: 

trac Muskus or. 1981 ats solin 
op 1e he: ’Keawren: var Me 

zari. Er. terug ar Londen ver 

wolkte hij ac Chrisuusparir u 
de ’Matheus Passton van wo 

hann Senastian bach 

In 1982 wers ner. In Londen 
de Kennedy Dcott prijs voo: 

zang toegekend d 

Amigoe 
DONDERDAG 9 FEBRUARI 1984 

Programma van boeken klaar 

Charuba naam van 
uitgeverij Aruba 

— door JOS DE ROO — 
HILVERSUM — CHARUBA 
is de naam van een nieuw op- 
gerichte uitgeverij op Aruba. 
Ze gaat zich richten op de 
jeugd- literatuur in de Aru- 
baanse Papiamentu- spelling 
en in het Nederlands. 

Charuba is een zuster- 
maatschappij van uitgeverij Le- 
opold, die de werken van Diana 
Lebacs en Sonia Garmers uti- 
geeft. Drijvende krachten achter 
Uitgeverij Charuba zijn Miep 
Diekmann, die jaarlijks op Aru- 
ba komt, en Alice van Romondt, 
het hoofd van de Arubaanse bi- 
bliotheek. Om de plannen voor 
een Arubaanse eigen uitgeverij 
te verwezenlijken, is Alice van 
Romondt voor het uitgevers- di- 
ploma gaan studeren. 

Het eerste werk van Uitgeve- 

rij Charuba wordt -Mosa’s 

Eiland van de dertig jarige De- 
siree Correa (lerares Spaans). 

Het gaat over de macht van de 

Antilliaanse moeder. «Mosa’s 

Eiland» zal dit voorjaar uitko- 

men. Pegelijkertijd zal er een 
vertaling van Miep Diekmanns 
werk _Nildo en de maan uitko- 
men onder de titel _Nildo je 

luna, De vertaling was mn han- 

den van ven groep studenten van 
de Arubaanse pedagogische aca- 

demie onder leiding van docente 
dovee Pereira. 

Eind 1984 komt een studie uit 

van Wim Rutgers, recensent van 

de Amigoe. Hij analvseerde tien 
Caribische jeugdromans van 

Miep Diekmann. Andere wer- 
ken die nog dat jaar zullen ver- 
schijnen zijn een vertaling in het 
Papramentu van Miep Diek- 

mann’s Jossy wordt indiaan en 

de lredjesbundel van Eddy Ben- 
nett met teksten in het Neder- 
lands en het Papiamentu. 

De naam Charuba van de uit- 
geverij is een samentrekking 

van «Cha (naar Cha Maria, de 

vrouw van Compa Nanzi) en 
Aruba. Er1sgesproken voor Äru- 
baomdatditerkand zonder jeugd- 
literatuug. dreigde te geraken. 
Het gebruikt een andere (etymo- 

logische) spelling dan Curacao 

onologische). 

Volgens Miep Diekmann zal 
de commissie die tot een spel- 
lingsvergelijk tussen de twee ei- 
landen wil komen nog wel jaren 
werk hebben. “En al die tijd zou 
de jeugd het zonder eigen boeken 
moeten stellen”, verklaarde zij. 
Ze vond het opmerkelijk dat de 
meeste Arubaanse auteurs die 
haar benaderden er de voorkeur 
aan gaven hun boek in het Ne- 
derlands te schrijven. Ze vindt 
dit geen bezwaar omdat Charu- 
ba later van ditzelfde werk een 
vertaling in het Papiamentu zal 
laten uitkomen. Van auteurs die 
hever m het Papiamentu schrij- 
ver. zal Charuba later een verta- 
Mag in het Nederlands ver- 
òrgen. 

Amigoe 
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Jaar respijt 
voor Papiamentu 
op de scholen 

WILLEMSTAD — Komapa, 
de instantie die de introductie 
van Papiamentu in het basi- 
sonderwijs voorbereidt, heeft 
gedeputeerde ing Willie Fran- 
co van Onderwijs een jaar res- 

pijt gevraagd. Dat verzoek is 

ingewilligd. 
Aanvankelijk was het de bedoe- 

ling om volgend schooljaar 

(198185) Papiamentu in te voe- 
ren; dat is nu verschoven naar 
198586. Volgens Komapa zijn er 
enkele oncontroleerbare ont- 
wikkelingen die het proces op- 

houden en de voorbereidingen 

nadelig kunnen beïnvloeden 
Om het geen overhaast karakter 

te geven is gevraagd om uitstel 
en dan kan ook de zekerheid ge- 
boden worden dat lokale experts 
zich met de uitvoering belasten. 



WILLEMSTAD - 

zonder 

werd dit keer voorbereid door 
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WILLEMSTAD Dit beeld SST ; 
; je ran Stanley Cras’ roman- var Norva Simon viert de hef : À UNCH-poetische impressie 

poster en het programma ° OMR OPRIL ELN 2 

POETISCHE IMPRESSIES 
IN THE PENTHOUSE PLAZA 

Stanley Cras en zal op deze 

Dag van de Liefde’ worden 
uitgevoerd in het Plaza Pent- 

house, 

sen heel bij- 

Valentijn’s programma 

Het programma omvat muzi- 

kaal-poëtische impressies, met 
de liefde als onderwerp. 

Daarbij kan men ook genieten 

van een uitgelezen diner voor 

twee, ï 

Stanley Cras heeft voor dit 

programma, dat hij de titel 

“PA BO KU AMOR” meegaf, 
een aantal gedichten van ver- 

schillende poëten geselekteerd. 
Zijn deklamatie wordt instru- 

mentaal begeleid door Erwin 

Prudencia op de gitaar. 

Ben schitterende kombinatie en 
vooral zéér romantisch. 

De dichters uit wier werk 
Cras zal deklameren, zijn: Maria 
(Tita) Diwan, Pierre Lauffer, 
Bécquer, C.P.Cafavy; Alex Jes 
surun, Pablo Neruda, Federico 
Oduber, Stanley Cras, Pedro 

Junco jr, Shakespeare en Lupe 
Reyes, 

Kaarten zijn,à 55 gulden, ver- 

krijgbaar bij Boekhandel Salas, 

Hotel Plaza,Gydelera, Adam& 
Eve en Toko Zuikertuintje. 

Het is een evenement dat in 

deze drukke karnavalstijd een 

oase van romantiek, een rust- 
punt wil zijn. 

Als deurpriis is er een schit- 

terend schilderij dat cen waar- 
de van 1500 gulden vertegen: 
woordigt, 

Van de inhoud van dit pro- 
gramma werden er ook cassctte- 
bandjes geproduceerd, die op 
de avond zelf in de zaal ver- 
krijgbaar zullen zijn. 

Een mooie herinnering aan cen 
romantisch avondje dus. 

Het beeld dat zowel op het 

programma als op de posters 

staat afgedrukt, is van de be- 

kende keramiste Norva Simon. 

Na afloop van het diner is er 

gelegenheid om te dansen op 

(hoe kan het ook anders) héél 

remantische muziek. 

Het motto voor Valentijnsdag: 

Liefde is: met je Partner in 

het Penthouse Plaza luisteren 

naar Poëzie ! 
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Een 
Antilliaanse rots 
in de 
internationale 
medisch;: wereld: 

DOCTOR 
L. W. 
STATIUS 
VAN EPS 
WILLEMSTAD- In Nederland 
wordt van Surinamers en An- 

tilltanen voor iedereen een 
nieuw tijdschrift uitgegeven 

dat vier maal per jaar ver- 
schijnt. Het tijdschrift draagt 
de naam Tamarinde en wordt 

redactioneel samengesteld 
door Ronald Goedhart en 
Frans Brigitha. De uitgeverij 
Asumedia verzorgt de uit- 
gave van het keurig verzorgde 
en met zorg samengesteld blad 

dat er qua opmaak bijzonder 

prettig uitziet. Wie zich wil 
abonneren kan dat doen door 

zich te richten tot Tamarinde- 
Postbus 61228- RD 1007. 
Amsterdam- Nederland. Een 
jaarabonnement (vier num- 
mers) kost slechts 25 gulden 
Nederlands. In het tweede 

nummer vonden wij bijgaand 

artikel over de grote Antil- 

liaanse geneesheer Wim Sta- 
tius van Eps, die internatio- 

naal steeds meer erkenning 
krijgt. 

Antilliaanse en Surinaamse 
doktoren zijn in Nederland al 
sinds jaren geen ongewoon ver- 
schijnsel meer. Het zijn stuk 
voor stuk vaklieden, van wie er 
sommigen internationaal grote 
bekendheid weten te verwer- 
ven. Eén van deze wetenschap- 
pers is de op 13 november 1926 
op Aruba geboren internist: Lo- 
dewijk Wilhem Statius van Eps. 
Deze vader van drie zonen en 

echtgenoot van Marie Hofte 
heeft een zeer bijzondere repu- 
tatie opgebouwd. Zo is hij een 

internationaal erkend deskundi- 
‚ge op het gebied van de nier- 
ziekten en heeft hij in het St 
Elizabethziekenhuis te Curacao 
een intensive-care-unit en een 
nierdialyse-afdeling opgericht. 
Hij is auteur en co-auteur van 
vele wetenschappelijke en po- 
pulaire artikelen en boeken. Hij 
draagt de zorg voor het medi- 
sche hoofdstuk van de Encyclo- 
pedie van de Ned. Antillen. Sa- 
men met een Zweedse rontgen- 
deskundige staat hij als enige 
niet-Amerikaan, in een beroemd 
dik leerboek: „Diseases of the 
Kidney,” een boek over nier- 
ziekten. De kleine Antillen spre- 
ken een groot woordje mee! 
Deze officier in de Orde van 
Cranje-Nassau en erelid van di- 
verse internationale genees- 
kundige verenigingen is thans 
hoofd van de afdeling Inwend,- 
ge Geneeskunde van het Am- 
sterdamse Siotervaartzieken- 
huis. Kortom, redenen genoeg 
om deze „Antiliaanse kei” een 

interview af te nemen 

‚Ik speelde or: biote voeter zoals 

edereer, „weren kreeg wt De onge 

astalteerde Quae Hootdstraa' var 
Curacac Ik zat zon 4 a 5 vaar zur 
gewcees: Met Sinterklaas moes: Ik 

altijd huwen en moest ik net Venezo 
laanse volkstied zingen. waarom wee: 
ik miet” 

Dit vormen zor beeuc de eerste 

vage gebeurtenissen die ar Status 
van Eps zich voor de geest kan naier 
over zin jeugd op de Antillen Zijn: 
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NE ESA nie 

tamme die er a vele generales „a: 

de specieke voodoo-cultuur em Oc 

onaerarukking aoor ae Neaderianders 

van de Antiltranen. nebben gemaak: 

dat hij zien altijd bewust Is gewees! 

van zijn „Antiliiaans-zir Zijn Gure 

Gaose vade: was ambtenaar zr 

moeaer kwam van Bonare Zi was 

een var de klassieke Antiinaanse 

huisvrouwer 

Hi heeft atwisselena op Bonare 

waar hij het Thomascollege dOOTIeL 

en op Curacao gewoond Op ge Antr 

len van voor ge oortog had men noe 

geen hoge onderwiis Daarvoor 
moest men naar het verre Neoerlana 

toe Voor de arme witte protestan 

ten en kleurhnaen betekenae du dat 

men na de mulo hoogstens ambte 

naar kon worden Dit zou ook geloer 

voor de jonge Lodewiit ware hel nie! 

dat de Tweede Werelaooriog uitbrän 

A dat e:_ onaanks de aanvankelijke 

onw var de Nederlanders eer 

AMS werd opgernch’ (voorbere: 

dena wetenscheppekik onderwijs 

Bins vergeet ae eaerlan” 

heeft tot de Tweede Wereldoorlog op 

de Antiken noomt een nogere midde: 
bare scnool wilien hebben Dit was 
een vorm van onderdrukking Als nie: 
toevalng die oorloa was uitgebroken 
en er onder druk van ae daaar woner 

de Neaerlanders en ge Snell (die de 

ieraren leverde) niet een AMS was 
opgericht. dan was het er nooit van 

gekornen. Dit betekende gat as „toe 
komstige intelligentia in handen zou 
bijven van de Nederlanaers en een 

enkele rijke Antiliaar De rijke Joodse 
groep interesseerde net studeren 
vet Die wilde uitslumend handel dr 
Jer 

De blanke protestanten. waartoe, wij 

behoorden zijn noot erg rijk ge- 

weest Het waren o.a voormalig plan- 

tage-er-genaren die zich, na de af- 
schaffing van de slavernij vooral in 
de ambtenarij ontplooiden. Van pos!- 

beambte tot eilandgezaghebber, zo 

als mijn vader er eentje was Later 
kwamen de niet-blanken erby Deze 

beide groepen werden samen gedis- 
cümineerd De hootdambtenaren 
kwamen altijd uit Holtane. Wij konden 

bij voorbeeld geen directeur van & 

nancien worden Wij voelaen ons ont 
zettend een met elkaar Wij ervoeren 

dat soort zaken als een arove onrede 
lijkneid Wat gepeurde er dus wi 

kieuringern. witten en negers, kortom 

„ge Antilhanen nchtter de eerste 

politieke paruy op. dae Democratische 
part; Alle kleuren door elkaa: met 
een Jonkheer er eer Cvnei 

Kroon om enkele namer te noe 

mer Wij voeloe: Ons eer EENHEIG 

tegen de aictatoriale vouverneur be 
autonomie var 12 oecemver 1954 

was voor ons allemaat een gioneaag 

De groep waarun ik Kwam is ZICH 2 
Antiiaans gaan voeien erp zieh zo 

tegen de Nederlanders Gaan atzel 

ten. dat ze uit pancioe geen Neder 

lands wilde prater 

Tot mijn zesde sprak ik uItSIUIeENG 

papiamenu: Als kind luisterden we 

vaak naar az voodoo verhaten van de 

velawachters Basho Yac: GauliO et 

Plant. over goede er slechte gees 

ter 
Op het Ihomascollege moch: er 

geen bapramentu gesproken wor APT 

Nog eer vorm: van onderarukking 

Wat de kleurverschillen Detrett che 
Zyn noort een Probleem Geweest li 

neb zelt vole neven ae donkerbrumn 

ZIE Ik Der SPEOCHG wir Ik denk dat 

ac swakke proeders „naer de blan 

Kr CIE WEL DAESIETENN AIC TE 

nun kieeur omhoog willen trekken Oh 

erger Ik mm aan de dISCHAUNAUe 0: 

andere kant op» 

Na de oorioa vertrok hij mm aeseischac 

van Bov Winkel (de latere psychiater: 

en Kaoul Reumer u lector m net 
papiament: aan ae uruversiteint van 

Amsteraami) voor veraere situatie naar 

Amsteraam Aledre met een Studi 
DEUIS Op ZA 

Za nentten qelik de Vverengina var 

Antuilkaanss studenten op die toen 

aangezier zi ae emmae Antiliaanse 

stugenter: van net eerste uur warer: 

slechts Sleaen telde Tiaens ce ane 
WOMEN SSEN Dit Oe Sectie op pas qe 

stgrver metser neet hu drie keer 

weg moeiten lopen orn miet flauw te 

valier ten nele emotie Boy Winke: 

vie, midaer or a€ verloskamer in 
ZWIT vertelt hij ons lachenc 

De vrouw bevalt. de man iijdt 
pijn: dat heet „couvade.” 

r Dr Status van Eos schreet ter afslu: 
una var zin Succesvolie studie eer: 
interessan: proetsennf: over de 

DUP Di kraamvrouwen 
| Je MOL! GE vreuwen 

„oganig voorbereiden dat ze bij de 
pevaling geen pin hebver vs moet 
ze leren zich te ontspannen en ais zy 

eenmaal weten wat er gepeurd zullen 

ze beseften dà e: geen gevaar 
dreig: Ot kan ae Dijn tot naast nui 

reaucerer Sommige mensen beval 

ler pijnloos Eer interessant feno- 

meen Is dat van „couvade Bij ons 

komt dat op ae . Carmben voor De 
vrouw bevalt en gaat vervolgens ch 

rect aan net werk. terwijl de man tien 

dagen lang giiiena van de buikpijn in 

een nangmat na: Heel boeiend Dit 

heb ik zelt meegemaakt toen ik nog 
een prakti. op Curacao had Een 
mar kwam met bukpiyn op mijn 

spreekuur Ik vona geen directe oor 

zaak van 7 n ongemat. Enkele dagen 

aaarna kwam ik nem weer tegen Hi, 
zei Mijn vrouw is vevallen en de pijn 

is weer over Twee jaar later kwam 
nij weer met buikpijn iangs. Het eer 

ste wat ik hem vroeg was of zijn 

vrouw weer in verwachting was „Ja. 
zer hij, „ze kan elk moment bevallen!” 

Ook bij bepaalde Chiness volkeren Is 
dit neel gewoon Je kan zoveel pijnen 

suggereren he 

Na zijn studie was hij veertien jaren 
werkzaam in het St Elzabethzieken: 

hus van Curacac 

Dr 5 v E_ Mijn biraragen gedurende 
die jaren zin geweest de opbouw 
van een goed arcniet en een intens. 

ve-care-unit die we. al zal de directie 

dat noolt toegeven, plaatsten na een 

verloskamer aekraakt te hepper Ten 
derde volgde ade nier-dialvse-unt 

waarbij noaat een grote aosts ‚pole 

ka intnae” aan te pas möest komen. 

Ik GINE toen Ui van ú- steiing det 

geen POltcus HEt Op Zijn Q&Wweien 

kon hebber: gat Er mensen suerven 

terwut zij gerea haaden kunnen wo 

aen Er gincen mensen avod in de 
eindtase van een nierziexte We had 

aen as Know-now maar geen gelo 

Nu is de diawvse-unit de trots van net 

ziekenhuis en komen er toerlsten ui: 

as Srates meteen nretziekte. naar 

„utacao omda: ze weteit Gat Zij OOk 
daar een goede _mierspoekhng” kun: 

nen kojgen Im 19/0. toen nij nmiddels 
tot hoofd van ae interne geneeskun: 

zie Verder 
Pp. ë 
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de was Devordere verhuisde hij naat 

net Amsterdamse Siotervaartziekern 

Nuis waat hi to: nu lov dezelfde 
functie bekleed: 

Hij heeft een naar hij zelì zegt, bete 

re baan met meer verantwoordelijk 

neden en inspraan minder chaot- 

scne toestangen en zeker beter be 

taald Alles ir tegenstelling tot ac 

SUAUE kn HEL MEE: Gan LEN EEUW 
oude S: Elzabetnziekenhuis 

Bloedsikkel-cellen 

Zin internauonais aam aankt ar Ste 

tus van Eps vooral aan zijn geleverde 
bijdrage aar de oplossing van net! 

probieerr var de sikKkeicel-anemie 

Dit is een ziekte aie alieen voorkomt 
hij bepaalae personen met Afrikaar- 

se voorouders De oorzaex van het 
uiteindelijk overmoer var, zulke pa 

venten bieek Te Hggen aan ae opnc: 

ping var „bloedsikkeicellen IN ac 

niermerg Niemand verwachtte aat er 
op dat kleme elanaie Curacao eer: 
belangrijke ontdekking plaats Kon vin- 

den: uitgezondera de Antlhanen zel! 
natuurlii. Daarna voigaen er uiinod: 
gingen voor conaressen en aanvra 
gen voor opname in diverse leerboe 
ken 
„Om de oplossing van iets te vinden 

is er een neleboet transpiratie en 

siechts een enke! moment van Insp: 
ratie nodic © zect hu over het onder 
ACE OR MEN mee ENE ne 

Pinedo-Veels, Ter Haa: La Porte 
Wijsman en Schouten neett uitge- 
voerd 

Dr. Statius van Eps heeft niet alleen 

een brede kijk op de medische we- 

reld: ook cultureel neeft nn vele nie 

ressen Zo verzamelt nij Doeken over 
piraten in de Negerlanass Antiien 

doet hy aan tennissen en heei: nr, 
zitung in het Sucusa bestuur 

Amigoe 
VRIJDAG 10 FEBRUARI 1984 

Op initiatief van Progreso Antiyano 

Cursus voor Antilliaanse 
radioprogramma-makers 
WILLEMSTAD —In Neder- 

land is een cursus begonnen 

voor zestien Antillianen die in 
de toekomst programma's 
gaan maken voorde radio. Dit 
met het oog op de mogelijk- 
heid dat er in de toekomst 
waarschijnlijk meer zendtijd 
vrijkomt voor de minderhe- 
den en dusook voor de Antilli- 
aanse minderheid. Stichting 
Progreso Antiyano (SPA) wil 
daaraan zijn medewerking 
verlenen, zo blijkt uit het 
SPA-maandblad Progreso. 
SPA heeft in verband hiermee 

contàcten gehad met Studio IM 
en de NOS. Dit heeft ertoe geleid 
daterdeze maandeencursuskon 
beginnen voor belangstellenden 

die in de toekomst radioprog- 
ramma’s gaan maken. Het gaat 
in totaal om zestien cursisten. 

Deze zijn al een paar keer bijeen 

geweestom duidelijkheid te krij- 

gen over de vraag met welke 
doelstelling straks die radiop- 

rogramma’s gemaakt moeten 
worden, voor wie men dit doet en 
wat voor uitzendingen dat zullen 
zijn. Het antwoord daarop bleek 
niet zo eenvoudig te zijn als het 
wel leek, zo stelt Jan Kuipers 
vast in Progreso. 

Belangrijke conclusie was dat 
men van de lokale omroep ge- 
bruik moet gaan maken om in- 
formatie vanuit een Antilliaan- 
se visie aan de Nederlandse luis- 
teraar te geven. Deze program- 

ma's moeten er toe bijdragen dat 

er een grotere bekendheid over 
en weer tussen Antillianen en 

Nederlanders ontstaat. Een ver- 
betering van die relatie moet er- 
toe kunnen leiden dat discrimi- 
natie ‘in de samenleving minder 
wordt. Daarbij gaat men uit van 
de gedachte dat onbekend onbe- 
mind maakt, zoals het spreek- 
woord het zegt. Wil men zo’n 
doelstelling bereiken dan is het 
van groot belang dat de signalen 

van veel Antillianen in de be- 

trokken regio gehoord kunnen 
worden. SPA wil daarbij be 
hulpzaam zijn. Zoals de SPA een 
spoedcursus organiseert voor de 

zestien belangstellenden, zo zul- 
len er inde toekomst meer initia- 
‘tieven worden genomen. Tot he- 
den toe heeft men ervaren dat cr 
een geweldige belangstelling be- 
staat voor alles wat met radio er: 
tv te maken heeft. Zo stelt Jan 
Kuipers vast in zijn bijdrage aan 
Progreso. 
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Fiat voor studie voor nieuw vliegveld 

Saba content met Nederlandse 
aanpak van ontwikkelingshuljp 
THE BOTTOM — Vorige 

week brachten de gezagheb- 

ber van Saba, Wycliff Smith, 
de gedeputeerde Vernon 

Hassell en chef Planningbu- 
reau Danny Hassel! een ui- 
terst vruchtbaar bezoek aan 
St. Maarten. Zij vergaderden 

daar over projecten die met 
Nederlandse ontwikke- 
lingsgelden gefinancierd 

worden met onder meer mi- 

nister De Koning, minister 
Chance, gevolmachtigd mi- 
nister De Castro, en de heren 
Moerman, Huizinga, Palm, 

Van Hesteren, Curiël, Schop 
en James. De Sabaanse be- 
windslieden waren zich ter- 

dege bewust van het belang 
van deze bijeenkomst en zij 
hadden zich dan ook terdege 
voorbereid. 

Tijdens de vergadering werd 
het door hen opgestelde dossier 

“Bestedingsoverzicht Saba” aan 

de aanwezigen aangeboden. Op 
overzichtelijke wijze wordt hier- 

in beschreven hoe de stand van 

zaken is aangaande de goedge- 
keurde projecten, de aange- 

vraagde suppleties en de nieuwe 
projecten. Bovendien werden al 
vast de projecten beschreven die 
in de toekomst aangevraagd zul- 

len worden, terwijl alles zoveel 
mogelijk met cijfers werd toege- 
licht. Door deze efficiente voor- 
bereiding kon tijdens de ver- 

gadering in korte tijd een groot 
aantal zaken afgehandeld 

worden. 
Zo ging de heer De Koning 

ogenblikkelijk akkoord met de 

suppleties voor het bestuurskan- 
toor (f. 69.925)en de industriebal 
(f. 65.000). Het rapport voor de 
woningsverbeteringssuppletie 
(575.000) is nog niet ter bestem- 

der plaatse gearriveerd, maar 
min. De Koning gaf al wel in 
principe zijn toestemming. Ook 
gaf de minister in principe zijn 
goedkeuring aan een studie voor 
een nieuwe luchthaven 
(f. 238.000). De huidige. geslo 
ten luchthaven voldoet volgens 
vele Sabanen niet en men is zeer 
geïnteresseerd in de alternatie- 

ve mogelijkheden bij Gites Quar- 

ter beneden Lower St. John's, in 
de volksmond Jo's Quarter ge- 

naamd. Het Well Bay Road pro- 
ject (f 1.664.108) leverde ook 

geen tegenwerpingen op. De be- 

doeling van dit plan 15 om gron- 
den te ontsluiten en om te zijner 
tijd een jachthaven bij Well Bav 

aan te leggen. 
Het projectdossier voor de 

tweede industriehal bij Cove 
Bay (f£ 500.000) 1s nog niet ge- 

reed, mear mamtster De Koning 

gegde twe zo spoedig mogelijk de 

toestemriang te laten afkomen 

De motrvaties voor dit plan zijn 

hem op de vergadering overhan- 
duel 
Voor de ontwikkeling van veet- 

velvenasserijs volgensde plan- 

nen 1356000 nodig. Een bedrag 

van 41400 is inmiddels toege- 

zegd. Ken prepregeet land- en 
tuinbouw is geaccepteerd 

67 50001 Er kunnen onderde- 
len voor even tractor aangeschaft 
worden alsmede diverse ge- 

reedschappen. en mien kun he- 

minnen met de uitbreiding van 

het hurdige tandtauw gebouw 
waarbij tevens een cistern ge- 

houuwd kan worden 
Door het voormalige admini- 

stratiegebouw te renoveren wil 

men op Saba eindelijk an ven 
goed funetronerende bibliotheek 

komen. De verbouw en de in- 

riehtinw zijn geraamd op 
(247630, terwijl men hoopt dat 
Steusa voor de aanschat van de 
hoeken wil zorgen en voor de op- 
lerdrng van de biblrotheca- 
KERST 

Er isafgespoken dat het KAB- 
NA contact met Steusa zalopne- 
men De bouw van een woning 

voor de gouvernementaarts kon 

met binnen de begroung gereali 

seerd worden. Vandaar dat de 
beslissing over deze f19 1.300 uit- 

gesteld is tot augustus [Oet dan 
komt de minister ub weer mar 

de Bovenwinden. 
Voor het projeet Zelfbouw en 

huur wonimgen (E1-000.000) 

wordtgewseht opeen studie ter- 

wijl aan het concept dossier voor 

de lagere school in St John's 
(2.200.000 druk gewerkt wordt. 

Na goedkeuring hoopt men dat 

AMIGOE 

in 1986 met de bouw kan worden 
begonnen 

Over de plannen voor een in- 

hlikfabriek was De Koning erg 
enthousiast. Men zal uit eigen 

begroting zo snel mogelijk een 
studie maken voor dit 200.000 

gulden kostende project. Zodra 
de fabriek gereed is, is het niet 

meer nodig dat de mango's, 

mammieappels, ete. op straat 
liggen te rotten omdat er zoveel 

tegelijk rijp zijn. 
De weg van English Quarter 

naar The Bottom- kan 
waarschijnlijk van een nieuwe 

deklaag worden voorzien. Het 
concept Is klaar. maar nog niet 

definitief vastgesteld door het 

BC Maar binnen de begrotung 
voor de komende drie jaar zal 
waarschijnlijk f 1 962 250 be- 

schikbaar gevonden kunnen 

worden voor dit project Veel 
geld, maar dan kan de weg erook 

Weeren poosle tegen 

Over het plan voor een 

windmolen was de minister eve- 
neens positief De heer De Palm 
zal hij het Energie Centrum Ne- 
derland de nodige gegevens ver 
zamelen en bovendien zullen de 
resultaten van de windmolen op 

Bonaire bestudeerd worden 

Verderworden bijde nieuwe pro- 
jecten ook nog genoemd: het 
ruimtelijk ontwikkelingsplan 
woningbouw, landbouw, na- 

tuurreservaat, etc) een land-en 

tuinbouwproject, landaanko- 
pen, gehandrcapteuverblijf, en 

natuurlijk miet te vergeten de 

nieuwe luchthaven. De plannen 
voor deze projecten moeten nog 
ontwikkeld worden en ook de fi- 

nancieële aspecten zijn nog niet 
bekend Maar over een half jaar 
zullen minister De Koning en 

zijn adviseurs weer naar de Bo- 
venwinden komen en zij zijn er 

dan al vastap voorbereid wat hen 
te wachten staat. 

De Sabaanse bewindslieden 
zijn uiterst tevreden overde door 
Nederland geboden ontwikke 

Lingshulp Dit in schrille te- 

En, 
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genstelling tot wat gedeputeer 
de Oduber van Aruba enkele we- 

ken geleden in de Amigoe ver- 
kondigde. Volgens hem was de 
huipeen “ontspoorde trein ineen 

doolhof”. Verder verklaarde hij 
“Steeds weer staan bij het. verle- 

nen van die ontwikkelingshulp 
de Nederlandse economische be- 
langen nummer één, ja, worden 

zelfs als een dwang gevoeld”. 

Gedeputeerde Vernon Hassell 

en gezaghebber Smith zijn het 
daar absoluut niet mee eens. Zij 
zijn van mening dat Nederland 

adequaat reageert op hun plan- 

nen en verzoeken en dat er 
geenszins gekeken wordt naar 
de economische belangen van 
Nederland. "Als wij informatie 
willen over een windmolen”, al- 

dus de heer Vernon Hassell, "is 
het natuurlijk logisch dat zij al- 
lereerst informatie uit Neder- 
land geven, maar wij voelen dat 

zeker niet als een dwang”. Ook 

zijn beide heren duidelijk van 
mening dat een uitspraak als "in 
3 jaar 20 miljoen gekregen maar 

veel meer terugbetaald” in ieder 

geval niet opgaat voor Saba. 
Kortom, gezaghebber Smith, ge 

deputeerde Vernon Hassell en 
chef planningbureau Danny 
Hassell zijn uiterst tevreden 

over de mogelijkheden die Ne- 
derland voor Saba biedt. 


